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BR.0002.8(39).2023 

Protokół Nr XXXIX/2023 

z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 

w dniu 31 sierpnia 2023 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce 

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz.15:06) 

 Do punktu 1 – go: 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego 

Eugeniusz Saczko. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Szanowni Państwo, otwieram XXXIX 

sesję Rady Powiatu Hajnowskiego. Bardzo serdecznie witam Pana Starostę Andrzeja Skiepko. 

Witam Panią Wicestarostę Joannę Kojło. Bardzo serdecznie witam gości zaproszonych na 

dzisiejszą sesję. Witam Panią kierowniczkę Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w 

Hajnówce, Panią Annę Kozłowską. Bardzo serdecznie Witam Panią Agnieszkę Kościuczuk, 

pracownicę także Zespołu Doradztwa Rolniczego. Witam serdecznie Pana dyrektora Grzegorza 

Tomaszuka, dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce. 

Bardzo serdecznie witam Państwowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, Pana Romualda 

Wołkowyckiego, no, niestety nie mamy przedstawicieli Państwowych Gospodarstw Wodnych, 

trudno może jeszcze dotrą. Witam serdecznie naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego 

w Hajnówce. Witam serdecznie Pana Mikołaja Janowskiego, radnego sejmiku wojewódzkiego. 

Witam serdecznie wszystkich radnych. Witam mieszkańców Powiatu Hajnowskiego. Szanowni 

Państwo, zanim przejdziemy do przedstawienia porządku obrad. A jeszcze chcę stwierdzić na 

podstawie listy obecności, iż w sesji uczestniczy 15 radnych ( lista obecności, zał. Nr….), 2 

radnych jest nieobecnych ( r. K.Petruk, r. M.Romaniuk), 15 radnych stanowi kworum i możemy 

podejmować uchwały. Wszystkie uchwały będą prawomocne. Nadmienię jeszcze, iż za pomocą 

oczywiście telewizji nasza sesja jest transmitowana i nagrania są udostępniane na stronie 

internetowej Powiatu Hajnowskiego. I tak jak powiedziałem, zanim przejdę do punktu 2 

porządku, bardzo proszę o zabranie głosu pana Starostę Andrzeja Skiepko. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo. W ubiegłym tygodniu odbyła się piękna uroczystość w Urzędzie 

Wojewódzkim, a związana była z finałem Podlaskiej Agroligii. Tutaj mieliśmy swoich 

przedstawicieli w kategorii rolnicy Państwa Aliny i Mirosława Romaniuk. Byli nominowanymi 

przez oddział Doradztwa Rolniczego tutaj w Hajnówce i uzyskali tytuł laureata. Pierwsza i 

druga nagroda pojechały w inne miejsce, natomiast zostali laureatem. Podczas tej pięknej 

uroczystości, tak naprawdę niespodziewanie, dowiedziałem się, że również był prowadzony 

konkurs na najlepszego doradcę Województwa Podlaskiego, oczywiście organizowany przez 

oddział Doradztwa Rolniczego w Szepietowie, ale również z finałem ogólnokrajowym. Jest mi 

niezmiernie miło, Państwa poinformować, że laureatem pierwszego miejsca w Województwie 

Podlaskim, ale również trzeciego miejsca w Polsce, jest nasza mieszkanka Powiatu 

Hajnowskiego, pracownica oddziału Doradztwa Rolniczego, Pani Agnieszka Kościuczuk. Za 
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chwilę złożymy z Panem Przewodniczącym najgorętsze życzenia, natomiast chcę również 

pogratulować tutaj Pani kierownik Ani Kozłowskiej, że ma wspaniały zespół doradców, 

wspaniale kieruje i z moich takich obserwacji podczas tej pięknej Gali wiele komplementów 

usłyszałem o pracy oddziału Doradztwa Rolniczego w Hajnówce, za co dzisiaj już serdecznie 

dziękuję i gratuluję. Pani Agnieszko, dla mnie jako dla starosty, który pojechał przede 

wszystkim wręczyć nagrodę, pani Alinie i Mirosławowi Romaniuk, z wielką przyjemnością 

również Pani pogratulowałem. Dlatego też dzisiaj w uzgodnieniu z Panem Przewodniczącym 

poprosiliśmy o udział w tej sesji i chcemy przekazać również gratulacje, kwiaty i mały 

upominek. Życzę Pani, aby to doradztwo, które Pani prowadzi w tej chwili w oddziale 

Doradztwa Rolniczego w Hajnówce, miało kolejne wielkie sukcesy, jestem przekonany, że Pani 

pomoc dla rolników jest niezwykle potrzebna, niezwykle ważna, ale również niezwykle 

skuteczna, bo również z rozmowami z rolnikami Pani osobowość, Pani zaangażowanie jest po 

prostu na bardzo wysokim poziomie. I teraz złożymy najlepsze życzenia. Panie 

Przewodniczący, Pani Starosto, również razem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jeszcze raz serdecznie gratulujemy. Gratulujemy 

w imieniu wszystkich radnych Powiatu Hajnowskiego.  

Do punktu 2-go: 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Państwo otrzymaliście porządek obrad. Ja 

pozwolę sobie odczytać, żeby mieszkańcy też wiedzieli, jaki dzisiaj jest porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI, XXXVII, XXXVIII sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. 

5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o działalności SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji 

ekonomicznej SP ZOZ. 

7. Informacja o działalności Rady Społecznej SP ZOZ. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego.  

10. Roczne sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2022 na terenie Powiatu Hajnowskiego 

przez: 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Ciechanowcu; 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Bielsku Podlaskim; 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Siemiatyczach. 

11. Powzięcie uchwał w sprawie:  

11.1. zmian w budżecie na 2023r; 

11.2. zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 2023- 2034; 

11.3. wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie mienia Gminy Narewka; 

11.4. zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 sierpnia 2017r. w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Powiat Hajnowski 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z XXXIX sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 31 sierpnia 2023r., które udostępnione 

jest na głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

11.5. zmiany załącznika do uchwały Nr XXXIV/275/2023 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 23 

lutego 2023r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023r.; 

11.6. przyznania dotacji Łukaszowi Iwacik z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.7. przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Podwyższenia Krzyża Świętego i Św. 

Stanisława Biskupa i Męczennika w Hajnówce z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.8. przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Świętych Apostołów Piotra i Pawła w Lewkowie 

Starym z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub 

ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.9. przyznania dotacji Konradowi Omiecińskiemu z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.10. przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Podwyższenia Św. Krzyża w Narwi z 

dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji 

zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.11. przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia Najświętszej Marii Panny w 

Dubinach z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub 

ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.12. przyznania dotacji Romanowi Bołbot z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.13. przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Św. Męczennika Jerzego w Siemianówce z 

dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji 

zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego; 

11.14. przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia Pańskiego w Orzeszkowie 

z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji 

zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

12. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.   
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Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Tak wygląda porządek obrad. Do porządku 

obrad nikt nie zgłosił żadnych uwag. Czy Państwo może mają? Nie, w związku z tym, jeżeli 

nie ma uwag do porządku obrad, porządek obrad przyjmujemy bez głosowania. 

 

Do punktu 3-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 3 porządku obrad, 

przyjęcie protokołu z XXXVI, XXXVII, XXXVIII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

Protokoły Państwo otrzymaliście, uwag do protokołu nie było, będziemy je głosowali każdy 

oczywiście oddzielnie, ponieważ kilku radnych w dalszym ciągu chyba nie ma dostępu do 

internetu to przegłosujemy, przegłosujemy ręcznie.  

Protokół z XXXVI sesji został radnym udostępniony i żadnych wniosków do protokołu nie 

zgłoszono. 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

Protokół z XXXVII sesji został radnym udostępniony i żadnych wniosków do protokołu nie 

zgłoszono. 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXVII sesji Rady Powiatu. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 
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Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

Protokół z XXXVIII sesji został radnym udostępniony i żadnych wniosków do protokołu 

nie zgłoszono. 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXVIII sesji Rady Powiatu. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Do punktu 4-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 4 porządku obrad, 

informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. W okresie 

od ostatniej sesji Rady Powiatu nie zostały złożone żadne interpelacje i zapytania.  

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tym punkcie. 

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 5-go: 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 5 porządku obrad, 

informacja o pracy zarządu w okresie międzysesyjnym. Informacja do radnych została 
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przesłana, plus zarząd powiatu odbył posiedzenie w dniu dzisiejszym, więc bardzo proszę Pana 

Starostę o informację o tym zarządzie, a potem ewentualnie pytania dotyczące przedstawionej 

informacji. Bardzo proszę, Panie Starosto.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, dzisiaj przede wszystkim główny punkt naszego spotkania to była autorkorekta 

zarządu powiatu do projektu uchwały Rady powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok, 

w związku, że jeszcze dzisiaj nawet wpłynęły pewne informacje z Urzędu Wojewódzkiego 

odnośnie dodatkowych środków, które zostaną przekazane dla naszych instytucji, taką 

autokorektę zgłaszam w imieniu zarządu. O szczegółach będzie mówić w punkcie 11, gdzie 

będą zmiany w budżecie na 2023 rok Pani Skarbnik, dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pana Starosty 

odnośnie informacji? Proszę bardzo, Pan radny Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka 

Rado. Po pierwsze mam taki wniosek Panie Starosto, abyśmy jako radni otrzymali informację 

na temat obecnie procedowanych wniosków o dofinansowanie z różnych źródeł zewnętrznych. 

Tutaj chodzi o fundusze rządowe czy samorządowe na poziomie wojewódzkim. Ten przepływ 

informacji, no jest bardzo słaby, Panie Starosto. Czytałem w jednym z protokołów, że nie tylko 

dotyczy, jak gdyby, relacji czy informacji przypływających od Starosty do radnych, ale także 

w zarządzie nie zawsze te informacje są wystarczająco dostatecznie dobrze przekazywane. 

Miałem okazję w sobotę brać udział w takim roboczym spotkaniu z Ministrem Jackiem 

Sasinem, była kwestia właśnie chociażby dysponowania funduszami w poszczególnych 

powiatach, no i prawdę mówiąc, no informacje z Pana strony są słabe, tak, wolałbym, żeby ten 

przepływ był jednak lepszy. Dlatego też wnioskuje przy okazji tego punktu o to, żebyśmy 

właśnie te wszystkie wnioski, które są złożone przez powiat, o tych wnioskach otrzymali 

informację. Wiem, że 2 miliony na remont boiska przy szkole zawodowej, to nie wiem, czy Pan 

potwierdzi czy nie. Jest złożony wniosek jest 8 na drogi. Jest też duży, duży wniosek na 

wykorzystanie funduszu Ministerstwa Obrony Narodowej. Chciałbym, żebyśmy otrzymywali 

te informacje, mówię w jakiś taki praktyczny sposób dla radnych do wykorzystania. To nie 

tylko nie tylko ja, ale także inni powinni z tego przepływu informacji korzystać. No i to jest 

tylko taka moja uwaga przy tej okazji. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze inne uwagi do 

informacji, nie widzę, Pan Starosta odpowie, to bardzo proszę.  
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Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, trochę się 

dziwię, Panie Bogdanie, że Pan akurat takiej informacji nie posiada. Tak naprawdę do 15 

sierpnia był termin składania wniosków i dzisiaj chyba jest najlepszy moment o 

poinformowaniu o tych sprawach natomiast były komisje i tam można było nawet pytanie 

zadać, żeby przygotować taką pisemną informację o tych wnioskach. Natomiast ja na 

poprzednim Zarządzie dość szczegółowo mówiłem o tych sprawach. Natomiast na naszej 

komisji, gdzie były poruszane sprawy dróg, przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych, Pan 

Łukaszuk bardzo dokładnie przedstawił akurat sprawy związane z naprawami, z 

modernizacjami dróg w 2023 roku. Natomiast ja się odniosłem do wszystkich składanych 

wniosków, które były w Polskim Ładzie, czy też rządowym programie odbudowy dróg. Myślę, 

że będzie taki moment dzisiaj jeszcze w wolnych wnioskach, o czym bardzo dokładną 

informację ma też dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, bo on to w zasadzie najbardziej się 

napracował nad tym, natomiast w wolnych wnioskach taką informację również przekażemy. 

Oczywiście z wielką satysfakcją to zrobię, bo tych wniosków złożyliśmy bardzo dużo. Dziękuję 

bardzo.  

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu okresie międzysesyjnym została przez Radę 

przyjęta. 

Do punktu 6-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. 

Informacja o działalności SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji 

ekonomicznej SP ZOZ. Informację przedłożył Radzie Pan dyrektor Grzegorz Tomaszuk. 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisja Spraw Społecznych zapoznały się 

dokładnie z informacją, ale chyba poproszę Pana dyrektora, żeby też jeszcze króciutko 

przedstawił tutaj na sesji powyższą informację. Oglądają nas mieszkańcy, na pewno są 

zainteresowani jaka jest sytuacja ekonomiczna naszego szpitala. Bardzo proszę.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, 

Wysoka Rada, Szanowni Państwo. Tak jak Pan Przewodniczący powiedział te sprawy były 

omawiane na poszczególnych komisjach Rady Powiatu. Przypomnę też, że pod koniec czerwca 

również składałem informację przy okazji zatwierdzenia wyniku finansowego SP ZOZu, chcę 

powiedzieć, że w tym to opracowanie było robione w oparciu o 6 miesięcy roku bieżącego, 

czyli do końca czerwca i za 6 miesięcy, jeżeli chodzi o sytuację ekonomiczną, była strata 
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finansowa 1850000 zł. Mówiłem też, że fundusz jest winien 5 milionów złotych wówczas. Ta 

sytuacja za 7 miesięcy się zmieniła na tyle, że lekki mamy plus 650000 zł za 7 miesięcy, dlatego 

że Narodowy Fundusz Zdrowia opłacił częściowo za wykonane świadczenia ponad tak zwany 

limit, ale jeszcze zostało do płacenia po prostu fundusz musi płacić za te świadczenie wykonane 

są ponad limit około 5 milionów złotych, czyli z tego wynika, że te bilanse miesięczne mówimy 

o przychodach i kosztach nam się nie bilansują, ale jeżeli my robimy świadczeń według 

zapotrzebowania prawda pacjentów ponad limit, wówczas wychodzimy, jak do tej pory, na 

lekki plus. Jeżeli chodzi o sytuację ekonomiczną, to tyle miałbym do powiedzenia. Myślę, że 

będą też jakieś właśnie pytania na pewno to postaram się tutaj też odpowiedzieć w miarę moich 

możliwości. Dziękuję bardzo,  

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Proszę bardzo Państwo radni, czy są 

pytania do Pana dyrektora? Proszę bardzo, Pan radny Lech Jan Michalak.  

Radny Lech Jan Michalak: Myślę, że wszyscy mieszkańcy Hajnówki się cieszą z tego, 

że w szpitalu jest wszystko, sprzęt wysokiej jakości, tylko nie bardzo się cieszą z tego, że na 

przykład na wynik z tomografu czeka się bardzo długo. Ja miałem ostatnio robione 17 lipca 

tomograf i do dnia dzisiejszego, Pan sam widział, dzisiaj rano byłem specjalnie chodziłem tam 

spytać co się dzieje, Pani powiedziała, że no najprawdopodobniej jeszcze opisują badania z 

czerwca. Ja już czekam 7 tygodni. Jakie to jest leczenie? Lekarz nie chce nic przepisywać 

żadnych leków, mówi będzie wynik z tomografu, będę wiedział, co Panu jest i jak Pana leczyć. 

Także fajnie, że mamy sprzęt, tylko mówię, jest najgorzej, że żadnych efektów tego nie ma. 

Dziękuję,  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Tak, no, na pewno tak nie powinno być, 

natomiast jest sytuacja po prostu taka w całym kraju, po prostu, że z czego to wynika? Wynika 

to z tego, że tomografów, rezonansów przebywa, natomiast nie ma lekarzy radiologów do 

opisywania tych zdjęć. Ja mówiłem na komisjach, że jaki problem mieliśmy po prostu z 

zapisami do naszego rezonansu, że oto wstawiliśmy rezonans, ale ogłaszaliśmy przetargi, żadna 

firma nie zgłaszała się do opisywania tych, prawda, zdjęć. No jedna firma po wielkich łaskach 

z Lublina przystąpiła do tego konkursu ofert, podpisaliśmy umowę nieterminowo. W 

przypadku tomografu to no, to akurat tomografem zarządza, mówiłem to funkcjonuje na 

zasadzie outsourcingu, czyli my jakby przeznaczamy wydzierżawiane pomieszczenie natomiast 

właścicielem tomografu jest firma z Warszawy Diagnostyka, która ma podobne również 
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problemy z opisami. Nawet na stronie internetowej tej firmy jest informacja, że te firmy co 

opisują z uwagi na wakacje, proszę uzbroić się na cierpliwość, bo tych opisów po prostu nie 

ma. Są problemy, ale te problemy jeszcze mówią o całym, że tak powiem kraju. Te problemy 

jeszcze będą większe, bo nie ma lekarzy do opisu, po prostu, nie ma komu opisywać tych zdjęć. 

Może trochę się, że tak powiem ta sytuacja poprawi, bo też na komisjach Informowałem, że z 

tą firmą TMS Diagnostyka mamy umowę do 15 października, natomiast naszym zamiarem jest 

zakupienie no swego tomografu. Mam nadzieję, że będzie prawda lepiej, ale z kolei tutaj 

Ministerstwo Zdrowia ogłosiło prawda konkursy, prawda ofert, z całej Polski szpitale 

powiatowe złożyły swoje wnioski, swoje oferty. Miało być rozstrzygnięcie w czerwcu, nie ma 

w czerwcu decyzji. Miało być rozstrzygnięcie w lipcu, nie ma. Obiecano nam, że, że w sierpniu 

będzie już decyzja, że Zwozu otrzymamy 10 milionów, bo to nie tylko tomograf chcemy kupić, 

ale między innymi chcemy karetkę specjalistyczną kupić, chcemy sprzęt na SOR, chcemy 

aparaturę taką nowoczesną do endoskopii, ale wszystkie szpitale powiatowe po prostu czekają 

w kraju na tą decyzję. Tej decyzji po prostu jeszcze nie mam i mam nadzieję, że w przypadku 

tomografu, jeżeli zakupimy, to będzie prawda, te krótsze terminy do opisu, bo tutaj mamy 

swoich prawdę wyszkolonych już lekarzy do opisywania tych zdjęć. Dziękuję.  

Radny Lech Jan Michalak: To znaczy, że ten sprzęt jest do niczego nieprzydatny. Jest 

kupiony, są duże pieniądze za to zapłacone. I jakie to jest leczenie jak 7 tygodni czekam na to 

z lekarzem, żeby wiedzieć co mi jest, co mi dolega, jak ma mnie leczyć. To znaczy, można 

umrzeć i kto to będzie za to płacił? Bo badania zrobione, lekarz nie może leczyć, bo nie ma 

wyników tego, które powinny być. Także jest to sprzęt, który jest bezużyteczny.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panu radnemu przyznaję rację. Jeszcze raz, 

Pan ma rację, tylko to jest podobna sytuacja, że tak powiem w cały kraju. Natomiast na stronie 

internetowej prawda Funduszu są kolejki, jeżeli chodzi o rezonans, jeżeli chodzi tomograf, i 

tam można ewentualnie prawda sprawdzić jakie są kolejki w Hajnówce, jakie w Bielsku, jakie 

w Siemiatyczach, ale to system naczyń połączonych jest jak u nas był krótszy termin, że tak 

powiem, na rezonans, na badania z zakresu rezonansu, no, to wówczas pacjenci obserwują to 

po prostu i jadą z innych powiatów, żeby robić po prostu te badania w tym ośrodku, gdzie są 

krótsze kolejki, i tak się kolejki po prostu wyrównują, czyli to jest problem całego kraju. Ode 

mnie tak nic nie zależy, ode mnie tutaj bardzo mało zależy, kupiliśmy, prawda, rezonans, 

tomograf, ale niestety są takie po prostu problemy, brakuje lekarzy radiologów. Dziękuję 

bardzo.  
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Radny Lech Jan Michalak: No, myślę, że jeśli się umawia ktoś z kimś i od niego bierze 

tomograf, to powinny od razu i zabezpieczyć, że będą ludzie, którzy potrafią te wyniki tego 

badania odczytać. A jeśli się tylko bierze sprzęt, wiadomo, każdy chce wziąć sprzęt, a jak się 

nie, według moim zdaniem, nie dogrywa się do końca tego, że wyniki będą za tydzień czy dwa 

wszystko nie jest dograne moim zdaniem. Ja nie oceniam Pana, bo dzisiaj z tą Panią tam długo 

dyskutowaliśmy, no, ale to dzwoń do Warszawy, skarż się teraz tam, na szefa tego z Warszawy 

i co to mi pomoże i wyniku i tak dalej nie ma.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Dopowiem akurat, jeżeli chodzi o nasz 

tomograf to zdjęcia opisywane są w Białymstoku, bo teraz lekarze radiolodzy oni pracują w 

domach przy komputerach. Nie muszą być na miejsce przy tomografach, rezonansie, tylko 

opisują po prostu zdalnie te wyniki, dostają informację, prawda z badań na swoje komputery i 

opisują po prostu w domu.  

 

 

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, 

Wysoka Rado, ja już nie tyle do Pana dyrektora, bo na ten temat rozmawialiśmy na Komisji, 

ale chciałbym taki wniosek poddać zarządowi pod rozpatrzenie, zresztą część członków 

zarządu uczestniczyła w Komisji. Pan dyrektor zwrócił uwagę na z jednej strony na możliwość, 

a z drugiej strony też na potrzebę utworzenia oddziału Udarowego w naszym szpitalu. 

Wytłumaczył też, że jednak taki oddział powinien znajdować się w kompleksie szpitalnym, nie 

poza nim, z racji na potrzebne zaplecze, które w szpitalu jest łatwiej zabezpieczyć. A mój 

wniosek dotyczy tego, żeby rozpatrzyć możliwości pozyskania środków na utworzenie takiego 

oddziału. No, tu też niestety z koniecznością budowy czy rozbudowy kompleksu szpitalnego, 

oczywiście przede wszystkim w oparciu o środki zewnętrzne, bo przy takiej, przy takiej ilości 

nie da się tego z budżetu, ale żebyśmy mieli na uwadze i faktycznie rozpatrzyli na poważnie 

możliwość utworzenia tego oddziału udarowego. Pan dyrektor, na pewno będzie w stanie 

wskazać te wszystkie potrzeby, które są z tym związane. A zarząd chciałbym prosić właśnie o 

to, żeby pochylił się nad możliwościami, jakie są możliwe w realizacji tego zadania. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję, więcej pytań nie ma? Nie ma. 

Dziękuję Panie Dyrektorze za przedłożenie informacji, dziękuję za obecność na komisjach, na 

sesjach. Informację przyjmujemy bez głosowania. 
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Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o działalności SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem 

sytuacji ekonomicznej SP ZOZ została przez Radę Powiatu przyjęta. 

Do punktu 7-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 7 – informacja o 

działalności Rady Społecznej SP ZOZ.  Informację przedłożyła Radzie Pan Starosta Andrzej 

Skiepko. Czy są jeszcze jakieś dodatkowe pytania do sprawozdania?  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o działalności Rady Społecznej SP ZOZ została przez Radę Powiatu 

przyjęta. 

Do punktu 8-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 8, sprawozdanie 

z działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej. Sprawozdanie przedłożyła Radzie Pani 

Joanna Piekut - Geniusz, Powiatowa Lekarz Weterynarii. Sprawozdanie Państwo 

otrzymaliście, zapraszaliśmy Panią inspektor na sesję, ale niestety nie mogła przybyć. W 

związku z tym czy są jakieś uwagi do sprawozdania? Nie widzę, sprawozdanie rada także 

przyjmuje bez głosowania. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej zostało przez Radę 

Powiatu przyjęte. 

Do punktu 9-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 9 porządku obrad. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Sprawozdanie 

Radzie przedłożył Pan Romuald Wołowycki, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. 

Czy są jakieś pytania dodatkowe do Pana inspektora? Nie widzę, Pan Inspektor chciałby coś 

dodać do informacji? Tak, bardzo proszę.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: Ja chciałbym 

odnośnie tutaj możliwości, Szanowny, Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Starosto, 

Wysoka Rado Powiatu Hajnowskiego, mieszkańcy, chciałbym właśnie w ramach tutaj 

możliwości wystąpienia na sesji zakomunikować bardzo jedną ważną rzecz. Natomiast dotyczy 

ona utrzymania obiektów. Komunikat Ministra Rozwoju i Technologii z 27 kwietnia odnośnie 

utrzymania obiektów budowlanych nakazuje dla zarządców i właścicieli budynków 

sporządzanie i przetrzymywanie protokołów kontroli dotyczących przewodów dymowych, 

instalacji spalinowych oraz dymowych sporządzany w formie elektronicznej. Od 18 września 

będzie to jedyna forma protokołu, która będzie obowiązywała, jak gdyby tutaj nas wszystkich 

posiadających obiekty zamieszkania, wobec tego chciałabym tutaj ogłosić, żebyście Państwo 

zwracali uwagę na to, żeby kominiarze, którzy przychodzą, sporządzając te protokoły, jak 
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gdyby byli wpisani do centralnej ewidencji emisyjności budynków i takie protokoły w formie 

elektronicznej powinni, jak gdyby nam od 18 września przedkładać. Taki protokół, jak gdyby 

z okresowej kontroli raz do roku jest pożądany i w formie, gdyby prawa obowiązującym i 

jednocześnie jeszcze chciałbym tutaj nadmienić odnośnie usuwania azbestu, obowiązuje cały 

czas ustawa związana z usuwaniem azbestu, która do 32 roku nakazuje nam usunięcie tego od 

azbestu. Przede wszystkim ustawa wskazuje na bezpieczne usuwanie tego materiału 

stosowanego od co najmniej pół wieku i generalnie chodzi o to, żeby przy zgłoszeniach mieć 

świadomość, że same osoby, które posiadają obiekty właśnie budowlane z wykorzystaniem 

tych płyt azbestowych różnego typu, falowanych lub płaskich, dokonywały oceny jak gdyby- 

jakości tego pokrycia dachowego, mogą wykonywać tą ocenę jako sami właściciele lub mogą 

się posiłkować, wiedzą, jak gdyby tutaj osób z uprawnieniami i właśnie bym polecał, żeby te 

osoby, jak gdyby nie lekceważyły tego, ponieważ później jest po prostu problem z 

zakończeniem budynków, gdyż ten azbest zalega, ludzie za bardzo nie wiedzą, co z tym robić. 

Przede wszystkim trzeba dokonać zgłoszenie. Materiał, który zostanie zdjęty przez firmę 

specjalistyczną zgromadzić, zabezpieczyć na palecie, odizolować od warunków 

atmosferycznych i po prostu zwrócić uwagę na, jak gdyby tutaj takie zgodnie z ustawą 

usuwanie tego azbestu. Cóż jeszcze chciałbym wskazać, w związku z warunkami technicznymi, 

które, jak gdyby są właśnie tutaj oczekiwane przy wykonywaniu nowych budynków należałoby 

przede wszystkim zwracać uwagę na specyfikację techniczną wyrobów. Okazuje się, że w 

trakcie niezamierzonych czynników atmosferycznych doszło do w miesiącu lipcu do zerwania 

połaci dachowych. Wiadomo, że na te warunki atmosferyczne nie mamy wpływu. Żeśmy 

stwierdzili, że, jak gdyby może, tak w 30 procentach niewłaściwe wykonanie połaci dachowych 

przyczyniło się do zerwania tych materiałów użytych przy budowie budynku. Także tutaj 

dobrze byłoby, nawet, że przy wykonywaniu robót budowlanych posiłkować się osobami, które 

mają wiedzę techniczną, mają uprawnienia, no, i przede wszystkim stosować specyfikację 

wyrobu, który gwarantuje nam, że taki wyrób nawet w wyniku tych nagłych zdarzeń 

atmosferycznych no, nie zerwie nam tego dachu, ten dach będzie pełnił rolę, chociaż tak jak 

widzimy no, te siły są tak duże w niektórych przypadkach, że i na to nie możemy poradzić. No, 

także tutaj na łamach chciałbym podziękować za możliwość wystąpienia. I to tyle z mojej 

strony. Może są pytania jakieś.  

Radny Jan Korcz: Ja chciałem zapytać, ile czasu ten azbest może leżeć, bo jak jadę 

przez te wioski, w miastach, to widzę, że leży to złożone kilka lat. Czy ma pan jakieś 
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informacje, czy są jakieś działania poprzez jakiś Wydział Ochrony Środowiska 

Wojewódzkiego, czy coś czy jakieś pieniądze będą czy nie? No, bo to tylko, wie Pan, sama 

forma złożone i to leży.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: No, tak, no, 

tutaj generalnie to powinno, jak gdyby się pochylić jednostki ochrony środowiska, które, jak 

gdyby z Ministerstwem powinny współdziałać, żeby te po prostu środki uzyskać i ten azbest na 

bieżąco usuwać. No, ustawa nie powoduje nam takiej uciążliwości, że po prostu mamy ten 

azbest natychmiast usunąć, czy on nie może, jak gdyby być składowany. On może być 

składowany do momentu usunięcia. Natomiast kwestia jest tego rodzaju, żeby on był dobrze 

zabezpieczony, najlepiej właśnie ofoliowany, jak gdyby odcięty od tutaj podłoża, natomiast no 

z tym usuwaniem no, to też tutaj pytanie do samorządów, żeby samorządy się pochyliły nad 

tym problemem i tutaj zadziałały też, bo my ogólnie to, jak gdyby, jak gdyby stosujemy 

wykonanie tej ustawy, natomiast, co do utylizacji, to nadzór budowlany, tak no, nie ma tu 

kompetencji.  

Radny Roman Ostapczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo. 

Dobrze, że na koniec to wybrzmiało, z tego względu, że ja powiem może o swojej gminie. Kilka 

lat temu gmina pochyliła się, zrobiła aktualizację w ogóle zadaszeń, eternitowych w całej 

gminie zostały porobione zdjęcia. Informacje z rolnikami przeprowadzono na temat kto chce 

usuwać, w jakich ilościach, w jakim czasie. Ale nie tylko w naszej gminie, bo chyba tylko w 2 

gminach w naszym powiecie, to znaczy w mieście chyba i w jednej gminie bardzo drobne sumy 

zostały przekazane na ten cel. Pozostały gminy w związku z tym, że nie ma żadnych programów 

na ten cel, nie ruszają tego tematu. Jest to tak nabrzmiały problem, że no konia z rzędem, kto 

to, jak gdyby rozsupła. Są składane te eternity, tak jak pan inspektor powiedział, co z tego, że 

one są foliowane, jeżeli zalegają przez kilka lat? Folia nie wytrzymuje warunków 

atmosferycznych tak długiego czasu i tych eternitów na posesjach jest coraz więcej, i bardzo 

dobrze, że pan poruszył ten temat. Ja myślę, że ktoś może w końcu nad tym się pochyli, bo 

coraz więcej będzie na dzikich składowiskach za chwilę tego. Ludzie będą się pozbywali, 

niektórzy ze strachu przed tym, co ten termin powoduje, a inni tak, żeby to uporządkować. 

Więc bardzo dobra inicjatywa, ja myślę, że może nawet i Rada powinna pochylić się nad tym i 

to, spróbować wystąpić z pismem w tej sprawie. Dziękuję bardzo. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: No tak, mamy 

9 lat i tutaj właśnie jeszcze nie jest, jak gdyby termin klapka zapadła, więc właśnie w tym 

temacie tak nawet mając możliwość wystąpienia, właśnie chciałabym tutaj poruszyć ten temat, 
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bo wiadomo, że on nie ucieknie przed nami będzie, jak gdyby trzeba pochylić się nad nim i 

rozwiązywać te problemy. Także dziękuję bardzo.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego zostało 

przez Radę Powiatu przyjęte. 

Do punktu 10-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 10. Roczne 

sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2022 na terenie Powiatu Hajnowskiego przez 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. I tu mamy nadzór wodny w Ciechanowcu, 

nadzór wodny w Siemiatyczach, nadzór wodny w Bielsku Podlaskim. Sprawozdania są 

przygotowane. Były dostępne dla Państwa przed sesją i na komisjach. No, tak jak mówię, 

niestety z żadnego z tych nadzorów delegat nie przyjechał. Wszędzie wysłaliśmy w 

odpowiednim terminie zaproszenia. W związku z tym, można zadawać pytania i ewentualnie 

przekażemy te pytania do właściwego nadzoru. Ale nie widzę. Także to też przyjmujemy bez 

głosowania. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

 Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie.  

Do punktu 11-go: 

 11.1. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11 porządku 

obrad. Powzięcie uchwał w sprawach i podpunkt 11.1. uchwała w sprawie zmian w budżecie 

na 2023 rok. Jest pozytywna opinia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego, ale zarząd na dzisiejszym zarządzie obradował jeszcze na ten temat i są 

autokorekty. Bardzo proszę Panią skarbnik o przedstawienie autokorekty zarządu do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok. 

Skarbnik Powiatu Aniela Majewska: Zarząd powiatu w dniu dzisiejszym chce 

uzupełnić projekt uchwały zmian w budżecie o następujące punkty: Jest decyzja ministra 

finansów na kwotę 36209 zł ze środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej z 

przeznaczeniem na zwiększony odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla 

nauczycieli w roku 23. Następna decyzja jest to decyzja Wojewody Podlaskiego i tutaj kieruje 

dotację celową w kwocie 66753 zł z przeznaczeniem na finansowanie Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej. Następna dotacja celowa przyznana decyzją wojewody 

podlaskiego, jest to kwota 5000 zł z przeznaczeniem na finansowanie powiatowego 

Inspektoratu nadzoru budowlanego. Następny punkt, gdzie zapisano wydatki w kwocie 13400 

zł jako udział własny Powiatu Hajnowskiego w realizacji programu pod nazwą ASYSTENT 

osobisty osoby niepełnosprawnej. Program jest realizowany przez PCPR. Następny wydatek w 

kwocie 900 zł, jest zapisany jako wpłata na Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z 

przeznaczeniem na realizację zadania wyżywienie funkcjonariuszy oddziału prewencji policji 

w Białymstoku oddelegowanych do służby w Komendzie Powiatowej Policji w Hajnówce w 

miesiącu wrzesień 23 roku. Następny punkt dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o 

kwotę 80000 zł z tytułu wpływów ze sprzedaży drzew w Zarządzie Dróg Powiatowych i 

przeznaczono tą kwotę na zakup materiałów i wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń. 
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Następny punkt dotyczy zwiększenia planu finansowego Powiatowego Urzędu Pracy o kwotę 

200000 zł z przeznaczeniem na uzupełnienie braków związanych ze wzrostem minimalnego 

wynagrodzenia. Następnie zapisano dochody i wydatki w kwocie 8000 zł na realizację 

programu grantowego pod nazwą Bezpieczne orlęta, realizowane na niego przez Komendę 

Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Hajnówce. I ostatnia kwota zwiększająca dochody 

i wydatki jest to kwota 56318,18 zł z przeznaczeniem na realizację projektu pod nazwą 

Oddychaj naturalnie bez smogu. Program ten, projekt jest realizowany w okresie 2 lat, 23 -24 i 

całkowity koszt projektu jest to 123060 zł. W tym oczywiście wkład nasz 10%. Także to by 

były podstawowe tutaj zapisy, które o które byłaby uzupełniona uchwała zmian w budżecie na 

ten rok. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

         Uchwała Nr XXXIX/294/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie na 2023r. 

11.2. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.2 uchwała w 

sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 - 2034. Pozytywna opinia 

Komisji Spraw Społecznych i Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. I plus jest 

autokorekta zarządu, ale ona pewnie wynika, czy pani, proszę, pani Skarbnik. 

Skarbnik Powiatu Aniela Majewska: Korekta wynika z zapisów tutaj zmian w 

budżecie i zapisów do projektu Oddychaj naturalnie bez smogu, dlatego, że ten projekt będzie 

realizowany w okresie 2 lat. Także tutaj w przedsięwzięciach jest potrzeba takiego zapisu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 
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W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

 

 

Uchwała Nr XXXIX/295/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 2023-2034. 

11.3. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.3 uchwała w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie imienia gminy Narewka. Pozytywna opinia 

Komisji Spraw Społecznych, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  
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Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 

 

 

Uchwała Nr XXXIX/296/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie mienia Gminy Narewka 

11.4. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu 

Hajnowskiego z dnia 31 sierpnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem jest Powiat Hajnowski oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. Jest pozytywna opinia Komisji Spraw Społecznych, Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 
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Uchwała Nr XXXIX/297/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 

31 sierpnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Powiat Hajnowski oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków 

11.5. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr XXXIV/275/2023 Rady 

Powiatu Hajnowskiego z dnia 23 lutego 2023r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023r.; 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/298/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 
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w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr XXXIV/275/2023 Rady Powiatu 

Hajnowskiego z dnia 23 lutego 2023r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023r 

 

11.6. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Łukaszowi Iwacik z dofinansowaniem z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych 

lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, 

Szanowni Państwo, gdy został ogłoszony nabór w Polskim Ładzie do programu odnowy 

zabytków, Powiat Hajnowski do tego przystąpił, były przygotowane specjalne uchwały Rady 

Powiatu, aby to przedsięwzięciom mogło być realizowane przez powiat. Chcę Państwu 

przekazać taką informację, że po ogłoszeniu naboru przez Powiat Hajnowski wpłynęło 9 

wniosków. Wszystkie wnioski zostały złożone do Polskiego Ładu. Po weryfikacji wszystkich 

wniosków, wszystkie otrzymały dofinansowanie w kwocie, o której była mowa we wniosku 

składanych przez beneficjentów. Chcę tutaj też powiedzieć, że na 9 wniosków złożonych były 

6 wniosków związanych było z parafiami, katolicką i prawosławnymi, natomiast 3 wnioski to 

były złożone przez osoby fizyczne. Szanowni Państwo, dotacja jest przyznawana w danym roku 

kalendarzowym, a więc budżetowym. I tutaj wszystkie uchwały nie mają zapisu, że to jest 

związane z realizacją w 2023 roku, ale to wynika z przepisów finansowych, że każda dotacja 

musi być rozliczona w danym roku kalendarzowym. Tutaj zapisu nie ma, natomiast mam Panią 

naczelnik, która chciałaby pewnie w tym momencie zabrać głos. Bardzo proszę, bardzo, proszę, 

Pani Naczelnik, Nina Łukasik.  

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Nina Łukasik: Najlepiej zrobić przerwę. Ja 

proponuję, w ogóle chyba nie powinnam proponować, ale prośbę mam, może przerwę, żeby 

Pan Przewodniczący teraz zrobił krótką, pięciominutową przerwę. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwę. 

[Przerwa w obradach od godz. 13:53  do godz. 14:01] 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Szanowni Państwo, wznawiam obrady 

XXXIX sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Starosty. 

 Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, w międzyczasie odbyliśmy bardzo krótkie posiedzenie Zarządu i 

ustaliliśmy, co następuje. Przy wszystkich uchwałach związanych z dofinansowaniem 

rządowego programu odbudowy zabytków na prace konserwatorskie w materiałach, które 

otrzymaliśmy, jest, że przyznaje się dotację danemu podmiotowi i dopisujemy: przyznaje się 

dotacje w 2023 roku. I chcę Państwu też przekazać informację taką: te podmioty, które nie 

zrealizują w tym roku, a muszą rozpocząć procedurę przetargową wyłonienia wykonawcy, takie 

uchwały, kto nie rozliczy się do końca tego roku, będą przyjmowane w 2024 roku, kolejne na 
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2024 rok, ale te podmioty, które nie rozliczą się z nami do końca roku. Żeby być tak naprawdę 

na wyrost z tymi zapisami prawnymi, proponujemy tak zrobić, dopisując 2023 rok. Także 

dziękuję bardzo i bardzo proszę o przyjęcie autopoprawki przy każdej uchwale zarządu. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Szanowni Państwo, jeszcze raz w 

paragrafie pierwszym każdej uchwały to zdanie otrzymuje brzmienie: Przyznaje się dotację w 

2023 roku, ponieważ jest to autokorekta Zarządu Powiatu do projektu uchwały, w związku z 

tym tej autokorekty nie będziemy głosować, będziemy głosowali już uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/299/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Łukaszowi Iwacik z dofinansowaniem z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych 

lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

 

11.7. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Podwyższenia Krzyża Świętego i Św. Stanisława Biskupa i Męczennika w Hajnówce z 
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dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji 

zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/300/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Podwyższenia 

Krzyża Świętego i Św. Stanisława Biskupa i Męczennika w Hajnówce z 

dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu 

hajnowskiego. 

11.8. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Świętych 

Apostołów Piotra i Pawła w Lewkowie Starym z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 
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W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/301/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Świętych Apostołów Piotra i 

Pawła w Lewkowie Starym z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących 

się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

 

11.9. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Konradowi Omiecińskiemu z 

dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji 

zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 
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Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/302/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Konradowi Omiecińskiemu z dofinansowaniem z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków 

położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

11.10. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Podwyższenia Św. 

Krzyża w Narwi z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 
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Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 

Uchwała Nr XXXIX/303/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej Podwyższenia Św. Krzyża w 

Narwi z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu 

hajnowskiego. 

11.11. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia 

Najświętszej Marii Panny w Dubinach z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze 

powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 
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Uchwała Nr XXXIX/304/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Zaśnięcia Najświętszej 

Marii Panny w Dubinach z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących 

się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

 

11.12. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Romanowi Bołbot z dofinansowaniem z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych 

lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/305/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 
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z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Romanowi Bołbot z dofinansowaniem z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych 

lub znajdujących się na obszarze powiatu hajnowskiego. 

 

11.13. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Św. 

Męczennika Jerzego w Siemianówce z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na obszarze 

powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/306/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Św. Męczennika Jerzego 

w Siemianówce z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
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wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego. 

 

11.14. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. 

Wniebowstąpienia Pańskiego w Orzeszkowie z dofinansowaniem z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się na 

obszarze powiatu hajnowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXIX/307/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji Parafii Prawosławnej pw. Wniebowstąpienia 

Pańskiego w Orzeszkowie z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru lub ewidencji zabytków położonych lub znajdujących 

się na obszarze powiatu hajnowskiego. 
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Do punktu 12-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 12 porządku 

obrad, wolne wnioski i oświadczenia radnych. Bardzo proszę, kto z pań i panów radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? Jest, proszę bardzo, Pan radny Bogusław Szczepan 

Łabędzki.  

 Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Skoro nie ma chętnych, Panowie 

Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado. Na początku zostałem zobowiązany przez 

swoje koleżanki i kolegów z powiatowych struktur Prawa i Sprawiedliwości, aby podziękować 

Panu Andrzejowi Skiepce Staroście za to, że pięknie włączył się w naszą kampanię wyborczą, 

przekazał podpisy poparcia dla naszych kandydatów, 400 podpisów, z tego co słyszałem, to 

taki dosyć dobry wynik, Panie Starosto. Mamy nadzieję, że to też właśnie będzie, że to 

zapowiada, współpracę w niedalekiej przyszłości. Tyle kurtuazyjnie. Natomiast, przechodząc 

do pytań, które formułują głównie mieszkańcy, ja też z racji na to, że jedno z naszych dzieci 

uczęszcza do tej szkoły i jako radny, jako rodzic, pytam, kiedy skończy się remont I Liceum 

Ogólnokształcącego? Z czego wynikło to, że dzieci nasze pójdą 2 tygodnie później do szkoły 

w tym roku. Co do organizacji, no, to osoby. Co do organizacji pracy szkoły, to osoby już 

związane z tą szkołą, to wiedzą, tak, że jak ona ma wyglądać. Natomiast już jako radny 

zapytam, co się stało przez ostatnie 2 miesiące, że pomimo wiedzy o problemach z tym 

remontem sytuacja wygląda tak, jak wygląda. Jakie kroki starostwo też podejmowało, by 

dyscyplinować wykonawcę, jeżeli, jeżeli takie kroki faktycznie były podejmowane. 

I wniosek jeszcze, panie Starosto, tutaj radna Kośko już na poprzedniej sesji mówiła częściowo 

o tym, ale z racji na to, że dyskusja jest dosyć żywa w przestrzeni publicznej, ja proszę, żebyśmy 

w odpowiedzi na tą dyskusję stworzyli takie narzędzie, Pan, Panie starosto, umowy z kancelarią 

radców prawnych Rurewicz i partnerzy od początku naszej kadencji. W zestawieniu takim 

najlepiej tabelarycznym, żeby to było jasno, wszystkie umowy, jakie były od początku kadencji 

zawierane z tą kancelarią. Jeżeli to z tytułu umowy nie będzie wynikało, to krótka informacja 

o celu zawarcia tej umowy i oczywiście w tym zestawieniu koszty brutto poniesione w związku 

z realizacją każdej poszczególnej umowy. Natomiast do Pana Przewodniczącego mam takie 

pytanie, czy nawet z Pana punktu widzenia jako Przewodniczącego Rady powiatu, nie wydaje 
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się, że byłoby lepiej, gdybyśmy mieli na stałe związanego z nami stałą umową, radcę prawnego, 

który będzie nadzorował jakość prawną naszych dokumentów, które przyjmujemy tak jak było 

to wcześniej, czy też Pan jako Przewodniczący jest zadowolony z tej obecnej formy nadzoru 

prawnego nad dokumentacją wytwarzaną przez Radę Powiatu. I to chyba na tą chwilę 

wszystko. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję. Bardzo. Czy są inne pytania? 

Proszę bardzo, Pan radny Ostapczuk.  

 Radny Roman Ostapczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo. 

Idąc tym tropem, o którym Pan radny Łabędzki poruszył przed chwilą, to ja mam prośbę, skoro 

już Pani Kośko wywołuje takie tematy, Pan radny Łabędzki to podchwytuje, to ja chcę, 

żebyśmy wszyscy otrzymali, jako radni, pisemną informację na temat, ile nas kosztowało 

bezpodstawne oskarżanie przez Panią Kośko do wojewody o niezachowywaniu procedur, źle 

powoływanym dyrektorze i tak dalej, i tak dalej. Chcę przypomnieć, że wówczas musieliśmy 

wynająć kancelarię prawną, bo Rusewicz nasza Pani prawnik, jak gdyby wyłączyła się z tej 

sprawy. I wygraliśmy tą sprawę, za co dla kancelarii bardzo dziękuję. Ale chciałbym, żeby 

opinia publiczna się dowiedziała, ile to, można powiedzieć fanaberie Pani Kośko nas 

kosztowały, bo Pani Kośko dzisiaj bardzo zręcznie manipuluje opinią publiczną, ile to nas 

kosztuje, to, że kancelaria prawna robi to, czy tamto. Kancelaria prawna nie robi nic, czego 

zarząd, Pan starosta, nie zatwierdzi. Ostatnia sytuacja, w której również mogliśmy iść do sądu, 

ale tak Pan starosta, jak i cały zarząd uznaliśmy, że nie jest to warte naszego czasu. Poza tym, 

czas na powołanie nowego dyrektora nas również obliguje do pewnych rzeczy. Więc 

uznaliśmy, pomimo tego, że kancelaria prawna mówiła, że zrobiła to dobrze i chętnie to w 

sądzie udowodni, uznaliśmy, że nie jest to tego warte, żeby ponosić koniecznie konieczne, 

wynikające z tego koszty. Więc radzę się zastanowić, Pani Krystyno i dla Pani doradców, niech 

się zastanowią nad tym, ile nas kosztują wasze odwołania, a wtedy będziemy rozmawiać ileż 

to nas kosztuje, kancelaria, bo chcę przypomnieć, panie Bogdanie, że kancelaria do tej pory 

wywiązuje się ze wszystkiego w sposób bardzo dobry, zresztą, wygrała z wojewodą i nie tylko, 

więc tutaj, jak gdyby ja bym nie doszukiwał się problemu, wręcz odwrotnie, widzę to na plus, 

bo nie ponosimy związanych z tym dodatkowych kosztów. Natomiast to jeżeli chodzi o drugą 

sprawę, którą chciałem poruszyć, to otrzymaliśmy odpowiedź od dyrektora Generalnego 

Ochrony Środowiska. Ja dziękuję dla Pana radnego, że podnosił Pan ten temat na poprzedniej 
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sesji. Ja nie chciałem się odnosić do tego jako pomysłodawca, żebyśmy pomogli dla rolników, 

no, jak gdyby w uproszczeniu pozyskania odszkodowań za straty poniesione działalnością, 

przez działalność zwierząt typu żubr i wilk. Niestety, tak jak rozmawialiśmy po zarządzie, może 

za mocno rozbudowaliśmy stanowisko, może nie zrozumiano naszego podejścia do tej sprawy. 

Tak czy inaczej, myślę, że państwo radni otrzymali tak samo jak i ja to stanowisko. No i to, 

pozwolę się nie zgodzić z niektórymi sformułowaniami, które no, jak gdyby mówią o rzeczach 

oczywistych, ale my prosiliśmy tak naprawdę w tym stanowisku o powołanie Komisji, która 

by się zajęła uproszczeniem, bo nieprawdą jest, że przechodzi kilka sztuk żubrów przez dane 

pole, czy daną działkę, przechodzi kilkaset i to kilkanaście czy kilkadziesiąt razy. I chodzi nam 

o to, żeby te wszystkie przejścia były uwzględnione, a nie jedno. My wiemy, że przepisy dzisiaj 

stanowią o tym, że każdy rolnik może ubiegać się o odszkodowanie tym powodowane. 

Natomiast my chcemy, żeby wszystkie szkody były ujęte, a nie tylko jednorazowe czy 

kilkukrotne. Doprecyzowanie prawa jest, jak gdyby dla nas rzeczą bardzo ważną. Obserwujemy 

my, jak i wszyscy mieszkańcy myślę, no, rozumiem, że pociechą dla turystów i niektórych 

mieszkańców jest, że na każdym kroku można spotkać żubra i zrobić z nim zdjęcie. Natomiast 

udręką dla rolników jest ich liczebność. Nic od wielu lat nic się w tym temacie nie robi, a 

widzimy, że liczebność tego żubra z roku na rok wzrasta i ona na pewno nie będzie malała. 

Chodzi nam o to, żebyśmy, jak gdyby no, pomogli rolnikom, nie może w pozyskaniu, a 

odzyskaniu utraconych pieniędzy związanych z uprawą tych ziem. I tutaj, Panie Bogdanie, no, 

piłeczka teraz do Pana, Pan sam mówił, że dobra inicjatywa, że warto było podnieść ten temat. 

Ja nie wiem czy nie zrozumieliśmy się z Dyrekcją Generalną, czy też po prostu poszli po 

krótkiej linii, tak, bo, bo takie odpowiedzi, no, no, mają się nijak do rzeczywistości. I te 

wszystkie wyliczenia, jak mamy to robić i, że przede wszystkim wilk i żubr zostały uznane za 

gatunki objęte ochroną, z których szkody, za których szkody odpowiada Skarb Państwa, artykuł 

126 ustawy o ochronie przyrody, w związku z tym, corocznie regionalne dyrekcja ochrony 

środowiska wypłacają odszkodowania za szkody wyrządzone przez te gatunki. Odszkodowania 

wypłacane są przez właściwego miejscowego Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

lub na terenie Parku Narodowego, przez dyrektora tego parku na wniosek poszkodowanego. I 

my o tym wiemy. My chcemy, żeby to, tak jak mówiłem, te kilkanaście, kilkadziesiąt, kilkaset 

przejść tych zwierząt było traktowane za każdym razem procentowo do zniszczenia na danym 

terenie. Tudzież wilki i, i ja rozumiem, że Pan radny również to czytał. No, i słuchajcie, ciągle 

nas się poucza, żebyśmy się doszkalali, jak postępować z tymi zwierzętami, jeżeli mówimy o 
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ogrodzeniach elektrycznych, tutaj, szczególnie przed wilkiem, już to widzę, jak każdy z nas 

robi zewnętrzne i wewnętrzne ogrodzenie elektryczne i wypuszczamy później dzieci na 

podwórko. Nie, no, są absurdy, do których szkoda się nawet odnosić. Wiemy, jak wilk jest 

inteligentnym zwierzęciem, żubrowi też niczego nie można odmówić. One się uczą każdych 

zabezpieczeń przez nas stosowanych, obchodzą je z dużą łatwością. Naprawdę jest teraz okres 

taki, że no myślałem, że rządzący akurat pochylą się nad tematem, a nie zbędą nas takim 

pismem obszernym zresztą, ja myślałem, żeby Pan Przewodniczący to przeczytał, no, ale 

zeszłoby trochę, a chyba nie o to wszystkim chodzi. Więc no, Panie Bogdanie coś trzeba z tym 

zrobić. Liczę teraz, bo fajnie, że Pan zauważył, że to była słuszna inicjatywa. Ja jeszcze raz 

dziękuję i dla radnych, i rolnikom, i wszystkim osobom związanym też z lasami, które 

uczestniczyły w pracach tutaj, pracownicy urzędu w szczególności, którzy później stworzyli to 

pismo. Wszyscy dołożyli jakąś tam cegiełkę do tego pisma, żeby ono powstało, i nie dlatego, 

że my chcemy tych odszkodowań. Myślę, nikt by się nie ubiegał o te odszkodowania, gdyby 

ich nie było. Po prostu trzeba to ucywilizować. No, taka prośba, myślę na czasie, bo dopiero co 

dostaliśmy. Ja już występowałem dzisiaj do Pana Przewodniczącego, do Pana Starosty, 

żebyśmy te pisma przesłali osobom, które uczestniczyły w tych komisjach. Tutaj zarząd, jak i 

Pan Przewodniczący też zawnioskowali, żebyśmy to umieścili na naszej stronie. Więc, ale to 

nic nie zmieni, jak gdyby to tylko pójdzie informacja o tym, że, że zostało to pismo odmownie 

potraktowane. Więc jeszcze raz tutaj dzisiaj z Panem dyrektorem i radnym powiatowym 

rozmawialiśmy, on również poddał taki pomysł, żeby to jeszcze puścić przez Izby Rolnicze. 

No, no, wszystkie ręce na pokład, bo okres jest, jak gdyby najbardziej do tego odpowiedni. A 

nasila się to i za chwilę będziemy mieli dwukrotnie więcej zwierzyny i dwukrotnie większy 

problem. Dziękuję bardzo.  

 Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Jeżeli można, na zasadzie ad vocem, ale w pełni 

się zgadzam z Pana odbiorem tej odpowiedzi. Powiedzmy sobie tak, no jeżeli chodzi o ochronę 

środowiska, to nie będę ukrywał, że niekiedy nie jest mi zupełnie po drodze, i w tym przypadku, 

ten, ten przypadek, tylko to potwierdza. To doświadczenia swojego jako radny mogę wiele 

takich okazji, czy jest, sytuacji przedstawić, że, że tak jest, jest, jest identycznie tutaj, w tym, w 

tym przypadku, ja będę tylko prosił, apelował, żebyśmy oficjalnie jako Rada Powiatu 

ustosunkowali się do tej odpowiedzi, wykazali w niej te niedorzeczności w niektórych 

przypadkach tak, no, ale przede wszystkim, żebyśmy sformułowali jeszcze raz ten cel, jaki nam 

przyświeca, co my chcemy unormować tak, a nie a nie z kolei stawia się nas jak, jak uczniaków, 
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tak i pokazuje, że jeszcze tutaj się musicie nauczyć tego co ustawodawca mówi na ten temat. 

Tak, my wiemy, pod jaką ochroną jest żubr, pod jaką ochroną jest wilk, w związku z tym mamy 

problemy. Tak, i to jest jakby istota tego, co było sformułowane w stanowisku Rady Powiatu. 

i myślę, myślę, że, że tutaj, oprócz tych działań, o których Pan mówi, tak, że oczywiście 

upublicznienie tego stanowiska jest jak najbardziej potrzebne. Natomiast też nie możemy go 

zostawić, jakby bez naszej reakcji, tak tylko pokazać, że hola, hola, nie o to nam tutaj chodziło. 

Tak, my mamy konkretne problemy, my jesteśmy osobami, które tutaj borykają się na co dzień 

z konkretnymi sytuacjami i ich rozwiązania oczekujemy. Jesteśmy w innej sytuacji niż 

mieszkańcy Wielkopolski, na których incydentalnie występują kontakty z tymi zwierzętami 

chronionymi tak. No, a my tutaj mamy konkretną sytuację i oczekujemy konkretnych działań i 

tutaj, i tutaj oczywiście całkowicie się zgadzam, Panie radny. Dziękuję. 

Radny Jan Korcz: Jeszcze chciałem uzupełnić wypowiedź Pana Łabędzkiego w sprawie 

odszkodowań za zwierzęta, które są zagryzione przez wilki najczęściej. Dużo właśnie rolników, 

ja z racji wykonywania zawodu mam z tym kontakt i to nie wygląda tak prosto. To nie jest tak, 

że zgłaszają i odrazu dostaje. Są różne uwarunkowania, zdjęcia, wnioski także to też, a jacy 

rolnicy zostali. Spójrzmy na strukturę wiekową. Czasami machnie ręką, no, bo on mówi nie ma 

czasu, nie wiem jak to w ogóle zrobić, tak że tu też jest ten problem. To nie jest tak, że każdy 

sobie poradzi z tym problemem. Ale to tylko takie małe wyjaśnienie. Panie Starosto, tak 

medialnie, taki już delikatniejszy temat. Doszły właśnie, że odbyła się Ogólnopolska, 

Ogólnopolskie Igrzyska LZS i wystartowała reprezentacja Powiatu Hajnowskiego. Może Pan 

coś uzupełni? Jak tam poszło, to taki delikatniejszy temat. Dziękuję.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, zacznę od tych 

trudniejszych pytań. Pierwszą sprawą, którą poruszył Pan Bogdan Łabędzki, remont w liceum 

nr jeden w Hajnówce, termin zakończenia tych prac lipiec 2024, oczywiście po tym terminie 

będą kary naliczane. Natomiast chcę tylko Państwu przekazać informację, że raz w miesiącu 

odbywają się spotkania zespołu roboczego, w którym uczestniczy pani wicestarosta, 

odpowiedzialna osoba z ramienia tutaj od Starosty, Pani Lucyna Lewczuk, która nadzoruje 

roboty i rozliczanie bieżące, projektanci, inspektorzy nadzoru i oczywiście wykonawcy. My za 

każdym razem zwracamy uwagę, że te prace mogłyby być wykonywane trochę szybciej, 

natomiast wykonawca ciągle twierdzi, że realizuje zgodnie z harmonogramem. Chociaż w 

okresie wakacyjnym widzieliśmy duże zastoje i zwracaliśmy uwagę. Niestety siła robocza 

wykonawców chyba nie jest zadowalająca i dla nas, ale przede wszystkim dla tych, którzy 
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wykonują te prace. Dlatego też uważam też osobiście, że tych prac powinno być wykonanych 

dużo więcej, ale tak jak wspomniałem, termin jest do lipca 2024 roku. Pani dyrektor liceum 

zwróciła się do nas z prośbą o to, aby wolne dni dyrektorskie, które ma w przeciągu roku, 

wykorzystać właśnie na początku września i w ten sposób opóźnić rozpoczęcie roku szkolnego 

i wykonać jeszcze pewne prace w szkole, w tym właśnie terminie. Uważam, że ta prośba była 

jak najbardziej zasadna, gdyż te wolne dni dyrektorskie i tak, i tak w ciągu roku są i trzeba je 

wykorzystać. Dlatego też wykorzystują tutaj na początku września. Jeżeli chodzi o pracę 

kancelarii prawnej, jestem bardzo zadowolony z pracy tej kancelarii. Chcę powiedzieć, że 

kancelaria pracuje 5 dni w tygodniu, 2 dni jest na miejscu, natomiast również wykonuje bardzo 

dużo zadań zdalnie przesyłamy dokumenty szybciutko do nas też wracają. Poprzednio ta praca 

była wykonywana 2 razy w tygodniu. To z tych spraw o wilkach i żubrach tu już nie będę, 

mówił natomiast oczywiście żubr to jest nasza wizytówka, to jest i w logo, wszyscy w zasadzie 

w Polsce kojarzą nasz powiat, Białowieżę, przede wszystkim z tym najsilniejszym 

zwierzęciem, jakim jest żubr. A teraz, wracając do bardzo miłej informacji, o którą tutaj prosi 

kolega Janusz, odbyły się Ogólnopolskie Igrzyska LZS. W tym roku gospodarzem był 

Białystok. Również nasi reprezentanci brali udział, może nie tak licznie jak poprzednio, ale z 

lepszymi efektami, bo po raz pierwszy w dyscyplinie sportowej, w piłce plażowej, zdobyliśmy 

złoty medal. Tak się stało, że akurat to mój syn, a Pana Bogdana wychowanek jako 

wychowawca ze szkoły podstawowej, Dawid z kolegą Adamem Lewko zostali mistrzami 

Polski. Niezwykle wysoki poziom tych zawodów, tym bardziej cieszy, i to pierwszy raz w 

historii Województwa Podlaskiego udało się zdobyć ten złoty medal. Natomiast w rekreacji, w 

piłce siatkowej czy osobowej na trawie, nasi również byli najlepsi. I tutaj dwóch naszych 

przedstawicieli, Paweł Wołkowycki, Andrzej Gilewski, są właśnie z Powiatu Hajnowskiego, 

włącznie z Dawidem. Są oni zatrudnieni w służbach mundurowych w Hajnówce, także myślę, 

że tam jakieś nagrody właśnie od tych przedstawicieli poszczególnych służb się pojawią. Ale 

jak już jestem przy głosie, to też taka miła informacja dla mnie, przede wszystkim nie chcę się 

chwalić, ale to jest też ewenement w skali w ogóle całego powiatu. Mówiliśmy tak dużo o 

Kamili, która zdobywała mistrzostwo świata w wędkarstwie rzutowym. Piotrek Skiepko, mój 

młodszy syn, jest po raz kolejny powołany do reprezentacji Polski Foodsalu, piłka nożna na 

hali. Właśnie wyjeżdżają za moment na zgrupowanie, aby przygotować się do mistrzostw 

Europy, a w międzyczasie reprezentował Polskę w reprezentacji Polski w piłce siatkowej 

nożnej tutaj tej ogromna niespodzianka drużyna foodsalowa zdobyli brązowy medal na 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z XXXIX sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 31 sierpnia 2023r., które udostępnione 

jest na głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

mistrzostwach Polski, które odbywały się w Gdańsku. Natomiast uczestniczył w Azerbejdżanie 

w eliminacjach Mistrzostw Świata w tej dyscyplinie sportu. To tak bardzo miło dla taty przede 

wszystkim no, ale myślę, że też jest promocja dla naszego powiatu hajnowskiego. Także 

gratulacje, gratulacje chłopakom i tyle, i życzę, aby kolejne igrzyska LZS, których jeszcze nie 

ma terminu i miejsca, również też były tak dobrze zorganizowane jak w Białymstoku, ale 

również z taką ilością tych najlepszych medali. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Ponieważ zostałem wywołany też do 

odpowiedzi, to wrócimy do trudniejszych spraw odnośnie naszej uchwały poprzedniej. To 

znaczy w imieniu moim, już trochę odpowiedział pan Radny Ostapczuk, bo to co powiedział 

Pan radny, absolutnie z tym się zgadzam. I jeśli chodzi o naszą ostatnią uchwałę, ona nie została 

uchylona w wyniku nadzoru wojewody, tylko została uchylona dlatego, że nastąpiła skarga, a 

więc początek był tutaj. Natomiast odnośnie tej skargi i odnośnie czy ona była słuszna, czy nie, 

to kwestia interpretacji prawnej, ponieważ w skardze było, że uchwaliliśmy uchwałę w trybie 

tajnym. Uchwałę uchwaliliśmy w trybie jawnym, bo jawne było głosowanie, natomiast ta 

procedura doprowadzająca do uchwały była w trybie, w trybie tajnym, więc, a ustawa o 

samorządzie mówi o uchwałach prawda o jawności głosowania uchwał, ale to mówię, to, to my 

się nie znamy. To jest kwestia prawna. I teraz gdybyśmy zaczynali odwoływać się od decyzji 

wojewody do sądu to kolejne koszta. No, i co by się okazało, gdybyśmy na przykład w sądzie 

ponownie to wygrali? No, to być może te koszta, które byśmy ponieśli na tej drodze sądowej, 

byłyby większe niż po prostu przegłosowanie, przegłosowanie jeszcze raz. A więc tutaj to nie 

jest tak, że czy zarząd czy ja też zgodziliśmy się z tą interpretacją wojewody. Tylko chodziło 

też i o czas, jeśli chodzi o powołanie dyrektora, bo pamiętajmy, że tam też terminy mijają 

bardzo, bardzo szybko i byśmy może wplątali w jeszcze większe kłopoty. Nie wiem, można się 

domyślać, że może o to chodziło, ale to już tylko są domysły. Natomiast, jeśli chodzi o 

współpracę, to ja powiem, powiem tak jako Przewodniczącemu Rady bardzo dobrze mi się 

współpracowało z osobami, które były zatrudnione tutaj, nie miałem żadnych problemów. Ale 

także bardzo dobrze współpracuje się z tą kancelarią, dlatego, że są tutaj na miejscu, a w 

dzisiejszych czasach Internetu i kontaktu takiego bardzo szybkiego także to nie ma, nie ma 

problemów, i z mojego punktu widzenia jako przewodniczącego jestem bardzo zadowolony z 

tej, z tej współpracy. A, jeśli chodzi o interpretację prawne, to chyba wszyscy, jak tu siedzimy, 

to mogą one być też bardzo, bardzo różne. Żyjemy, każdy widzi, co się dzieje, jakie są 

orzeczenia sądu, jakie są po tym dyskusje na ten temat, i tak dalej, i tak dalej, także z mojego 
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punktu widzenia ja oceniam też współpracę z Biurem jako współpracę bardzo dobrą. Głos 

chciał zabrać jeszcze Pan radny Janowski. Bardzo proszę.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Póki, Pan Mikołaj, weźmie mikrofon, o 

drogach właśnie powie Pan Mikołaj, ale ja już na wstępie chcę bardzo serdecznie podziękować 

Panu Panie Dyrektorze za ogrom pracy, którą wykonaliście, ja mówię tylko o tym roku tylko i 

przygotowaniu wszystkich wniosków, które składaliśmy, i do rządowego programu odbudowy 

dróg, ale też do Polskiego Ładu. O szczegółach za chwilę powie Pan dyrektor. Dziękuję bardzo.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panowie Przewodniczący, 

Panie Starosto, Pani Wicestarosto, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, mieszkańcy 

Powiatu Hajnowskiego i nie tylko ci, co oglądają dzisiaj naszą transmisję. Zostałem przywitany 

jako radny wojewódzki, jestem dzisiaj na urlopie dwutygodniowym. Chcę przedstawić, 

powiedzieć kilka spraw o tematyce wojewódzkiej. Otóż, została zakończona przebudowa, 

remont odcinka drogi bielskiej na wjeździe z Bielska Podlaskiego za to serdecznie dziękuję dla 

Zarządu Województwa Podlaskiego, a także Marszałka Kosickiego i radnych wojewódzkich za 

wspaniałą drogę, a w szczególności drogę przy biurze Zarządu Dróg Powiatowych. To jest, 

Szanowni Państwo, myślę, pierwsze etap. Otóż, na dalszym odcinku od ulicy Górnej w stronę 

wiaduktu jest robiony projekt na kanalizację burzową tego odcinka. Projekt ma być zrobiony 

do końca listopada, mam nadzieję, zabiegamy tutaj, mamy nadzieję wszyscy, i tutaj zwracam 

się do radnych z PiSu, o remont dalszego odcinka drogi bielskiej, drogi wojewódzkiej od ulicy 

Górnej do wiaduktu może z przebudową skrzyżowania, ale to już w przyszłym roku. Jest 

realizowana przebudowa drogi wojewódzkiej z Bielska do Hajnówki, przepraszamy za 

utrudnienia. Są objazdy drogami gminnymi, powiatowymi. Robimy wszystko, żeby te objazdy 

na objazdach było bezpiecznie, realizacja do końca przyszłego roku. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich złożył wniosek do Wojewody o tak zwany z zrid na pozwolenie na budowę na 

drogę na odcinku droga wojewódzka Zwodzieckie - Narewka - Lewkowo - Juszkowy Gród 

oraz złożył wniosek ogłosił przetarg na budowę tej drogi na odcinku Zwodzieckie - Narewka, 

Lewkowo - Tarnopol - Siemianówka. Przetarg ma być rozstrzygnięty po 6- 7, dokładnie daty 

nie pamiętam 6 czy 7 października ma być otwarcie ofert. Także został złożony wniosek o 

środki do Polski Wschodniej na budowę tego odcinka. Koszt, przybliżony koszt przebudowy 

to jest 300, około 300 milionów złoty wyżej niżej to jest ogromna kwota. Tutaj pewne rzeczy, 

Pan Starosta wie i Marszalek wie, odnośnie realizacji innych zadań, ale tutaj nie będzie, nie 

będę mówił o szczegółach, bo Zwodzicie to trzeba jeszcze konkretnie się ustalić zasady. Także 
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temat ścieżki rowerowej powtarzam już kolejny raz do Bielska, z Hajnówki do Białowieży. 

Jedyna realna budowa ścieżki rowerowej jest tylko przy drodze Hajnówka- Białowieża, innej 

inna ścieżka poprowadzenie innym szlakiem jest niemożliwy, nawet z tego względu, że kto tą 

ścieżkę później utrzyma. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe, Szanowni Państwo, otóż realizowane 

są zadania budowy dróg z Funduszu Dróg. Samorządowych. To obecnie pierwszy etap ulicy 

Górnej, która już, mam nadzieję, w przeciągu 2 tygodni się zakończy. Także jest rozpoczęta 

przebudowa drogi w miejscowości Czyże. Do końca października ma być zrealizowane, To jest 

realizowany- 2 etap z Polskiego Ładu przebudowy ulicy Górnej. Zakończenie budowy, to jest 

październik przyszłego roku. Także dzisiaj Państwo radni wnieśliście do budżetu remont drogi 

Kapitańszczyzna - Lewkowo. I otóż do planu wieloletniego drogę remont drogi Berezowo - 

Rzepiska w stronę Łosinki. Tutaj zostało to wpisane do dodo planu. Musimy, aby podpisać, 

realizować te zadania z funduszu- tu podkreślam z funduszu dróg samorządowych, musimy 

ogłosić przetarg i podpisać umowę do końca, do 30 października umowę z wojewodą, i dlatego 

dzisiejsza Państwa uchwala budżetowa była bardzo nam potrzebna. Otrzymaliśmy środki z 

Lasów Państwowych w kwocie 80% dofinansowania na drogę Dubiny - Postołowo i za co 

serdecznie Lasom dziękujemy. Podpisaliśmy już umowę na przebudowę, na remont tego 

odcinka. To będzie zrealizowane myślę, że przeciągu miesiąca, dwóch, następnie został 

zrealizowany odcinek remont drogi Suchowolce – Saki w kierunku Toporek i miejscowości 

Kamień. Tutaj środki pozyskane zostały z Urzędu Marszałkowskiego, a także gminy Czyże. 

Został to odcinek zrealizowany, faktura zapłacona. Jeżeli chodzi o złożone wnioski do funduszu 

dróg samorządowych. Otóż obecnie został złożony wniosek na 3 etap przebudowy ulicy Górnej, 

czyli przejazd kolejowy, sam przejazd kolejowy, pas kolejowy, i tu też on jest ponad 80 m 

szerokości, przebudowa przejazdu kolejowego jest w granicach 860- 900000. Mamy deklarację 

po rozmowach z PKP, dofinansowania przepustu w wysokości, no, nie będę mówił tutaj o 

środkach, ale tutaj na 2 część został złożony wniosek do Wojewody o dofinansowanie z 

funduszu dróg samorządowych. Także został złożony wniosek o dofinansowanie z funduszu 

dróg samorządowych na ulicę Wrzosową. Na całość już ulicy Wrzosowej, czyli jeżeli 

otrzymamy kwotę, to ten odcinek ulicy Górnej i wrzosowej od wojewódzkiej do wojewódzkiej 

będzie zakończony. Został także złożony wniosek na przebudowę chodników w miejscowości 

Czeremcha na ulicy Długiej. To jest u wojewody. Jeżeli chodzi o Polski Ład został złożony 

wniosek tak zwany PGR w kwocie 4 milionów złotych na przebudowę drogi Tyniewicze do 

Kamienia, Kuraszewo, Kojły Nowoberezowo, i od ulicy Akacjowej w Kleszczelach w stronę 
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Żuk, tam kilometr 300 m, to w ramach tego wniosku Polskiego Ładu z PGR został złożony 

wniosek w kwocie 8 milionów złoty na przebudowę, na remonty dróg na terenach 

zabudowanych, czyli jeżeli chodzi o Narewkę Słobódka, do miejscowości Skupowo, Ochrymy, 

gmina Narew, Janowo, Gorodczyno, Doratynka. Iwanki, Rohozy, Białki, Trześcianka w stronę 

Puchłów dalej Podrzeczany, Rudka, Gmina Dubicze Cerkiewne część drogi w Grobowcu, Żuki, 

Pogreby, Piotrowszczyzna, Gruzka, w Gminie Kleszczele i miejscowości, w samej 

miejscowości Lipiny. Tutaj zostaną do remontu. Mówię o starych Lipinach. Jeżeli chodzi o 

Lipiny od Lipowej, w stronę Lipin, po spotkaniu w tematyce chodnika, tego, tego odcinka, 

ustaliliśmy, że w założeniach projektowych będzie poszerzenie tego odcinka do 6 m z budową 

zjazdów, nie będzie wydzielonego, wydzielanej specjalnej ścieżki rowerowej i ewentualnie 

będzie namalowany pas oddzielający jezdnię od pobocza. Przebudowa ze ścieżką rowerową, 

projekt na taką, taką wielką inwestycją mogłybyśmy zrobić projekt, a przebudowa, bo tam jest 

gaz, różne inne urządzenia, by nas kosztował tego kilometr tego odcinka, może z 20 milionów 

złotych, czyli nie było nas stać, dlatego poszliśmy w kierunku poszerzenia. I jeżeli chodzi o 

Polski Ład, wojsko, otóż, ze względu na kwotę, którą oczekiwaliśmy, no, nie wszystko nam 

przeszło, zostały złożone wnioski, a kwota przekracza 30 milionów dofinansowania. Dlatego 

w imieniu dróg powiatowych na drogi powiatowe złożyły następujące gminy: Gmina Dubicze 

wymieniać drogi wszystkie, czy czy nie? Złożyła wniosek na drogi, które leżą na Gminie 

Dubicze Cerkiewne, w tym na drogę Czeremcha - Wojnówka, Piaski, Orzeszkowo, Peryjewo 

tutaj na 4 gminach, czyli ta cała droga byłaby wyremontowana. Gmina Kleszczele złożyła na 

przebudowę drogi, tutaj mamy projekt i tutaj bardzo żeśmy wnioskowali na przebudowę tej 

drogi do wojewody i Perygeów ta Perygeów droga jest na liście rezerwowej wojewody, 

natomiast gmina Kleszczele złożyła wniosek na przebudowę ulicy Kleszczelowskiej w 

miejscowości Dobrowoda. Gmina Hajnówka złożyła na nasz pierwszy etap przebudowy drogi 

od drogi wojewódzkiej do znaku Noweberezowo. Gmina Czyże złożyła wnioski na drogi 

powiatowe na Gminie Czyże i tutaj Nowoberezowo, Rakowicze, Kuraszewo, Trywieża 

Kuraszewo - Nowokornino Kuraszewo - Leniewo, Lady - Czyże. Gmina Narewka złożyła 

wnioski na nasze drogi, na drogę Narewka, Mikłaszewo, Leśna, Siemianówka, Siemianówka, 

Olchówka, ulica Mickiewicza od wojewódzkiej w stronę Planty, kilometr, także Olchówka, 

Leśna Planta i Lewkowo. Eliaszuki - Suszcza, Gmina Białowieża złożyła wniosek na drogi 

powiatowe: Czerlonka, Budy, Teremiski, Białowieża od kościoła, od skrzyżowania z kościołem 

w stronę Hotelu Białowieskiego, carskiej, aż pod taką obwodnicę, pod stację Pałac i na 
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Podolany jeden, czyli tutaj prawie 17 km. No i Powiat Hajnowski złożył wnioski na pozostałe 

części dróg między innymi w miejscowości na Gminie Narew cmentarz katolicki w stronę 

Planty, od tej drogi w stronę Ogrodnik, Makówka, Rybaki. No i wiele, wiele innych dróg. Jeżeli 

wszystko pójdzie do dobrze i uda nam się zrealizować, to do końca października przyszłego 

roku zrealizujemy, mogę tutaj się pomylić o 5 km w jedną, drugą stronę, bo nie podsumowałem 

tego- około 250 km dróg powiatowych plus drogi gminne, które też będą realizowane na 

Gminie Narewka, Białowieża, gmina Dubicze Cerkiewne, gmina Hajnówka, Gmina 

Czeremcha. Będą realizowane z funduszu tych jakby dróg zniszczonych przez wojsko. Nie 

wiem, czy wszystko wymieniłem, ale zdaje się wszystko. Liczę, Szanowni Państwo i rozumiem 

zaniepokojenie budżetem naszym, ale w tym Polskim Ładzie musimy dofinansować kwotą 5% 

w tematyce Wrzosowej z funduszu dróg od wojewody minimum 40%, a może będzie zaliczone 

jako wojskowa. Także ogrom pracy nie tylko przed zarządem dróg powiatowych, także 

pracowników Starostwa, a także państwa radnych, bo będziemy prosić o zwołanie sesji 

nadzwyczajnych, aby po uzyskaniu tych środków przekazać te drogi do dyspozycji gmin, takie 

jak Państwo, zrobiliście i tutaj podziękowania dla wójta Gminy Dubicze Cerkiewne, że przejął 

naszą drogę i Polskiego Ładu wyremontował drogę z Wojnówki, Dubicze w stronę Orli. No i 

wyście przekazali tą drogę do dyspozycji gminy Dubicze i za to serdecznie dziękuję. Także 

będzie po ogłoszeniu, mam nadzieję, że we wrześniu będzie ogłoszony wyniki naborów. No i 

wtedy czekają ciężka praca, praca, która przyniesie nam wszystkim zadowolenie w przyszłym, 

w tym i przyszłym roku. Dziękuję bardzo jeszcze, Pan Korcz. Panie dyrektorze, ja mam pytanie, 

z funduszu Ministerstwa Obrony na Kleszczele - Policzna tak i ona jest na liście rezerwowej. 

Co to znaczy? Nie, ta droga była składana do funduszu dróg samorządowych i była 

umieszczona na liście rezerwowej, tak jak droga Narewka - Baza paliw, jest na liście 

rezerwowej. Natomiast, ze względu na to, że na liście rezerwowej droga w Dobrowodzie, ulica 

Kleszczelowska, było bardzo daleko i nie było to możliwe do realizacji jest ujęta w planie dróg 

wojskowych. Dodatkowo zrezygnowaliśmy z tego, bo tam jest dopłata 40%, a tutaj 5%.  

Radny Mateusz Gutowski: Panie, Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka 

Rado. Tu Pan Mikołaj mnie sprowokował do wypowiedzi, bo wspomniał o ścieżce rowerowej, 

więc nie mogę się nie odezwać. Odpowiednie dokumenty już zarząd dróg wojewódzkich, 

przynajmniej do urzędu Gminy Białowieża złożył i tam procedura się toczy. To, jakby przebieg, 

ścieżki jest, jest tożsamy w wielkiej części z tym, z tą naszą rekomendacją zespołu powołanego 

przez Marszałka województwa, co do przebiegu, z tą, z tym przebiegiem, który dostał 
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najwyższą ocenę od nas. No wiadomo teraz to muszą odpowiednie instytucje zaopiniować. 

Najważniejszą tu jest RDOŚ. Ale z tego, co mi się udało zorientować, to RDOŚ, przynajmniej 

na dzień dzisiejszy nie ma tam jakichś wielkich, wielkich wątpliwości. Ma jakieś drobne, 

drobne pytania i to zakładam, że zarząd dróg wojewódzkich na to odpowie. Z tego co też wiem, 

z dnia dzisiejszego, to stroną w postępowaniu chce być Pracownia na rzecz Wszystkich Istot, 

znaczy chce być, będzie zapewne, która żąda raportu oddziaływania na środowisko, ale to też 

kwestia jest tego, czy, bo RDOŚ może chcieć taki raport, ale wcale nie musi. Choć wiemy, że 

przy Puszczy Białowieskiej, to różnie bywa. Więc, jakby to są pozytywne, pozytywną wieścią 

jest bardzo pozytywną wieścią, moim zdaniem, jest to, że zarząd dróg wojewódzkich złożył tą 

dokumentację, bo ja się jej teraz nie spodziewałem, myślałem, że to jeszcze chwilę potrwa, a 

ona już jest. Więc to są dobre wieści. I skoro już, skoro, skoro już, i ten wniosek jest złożony i 

raport już jest oficjalnie opublikowany, no, to, ja tylko mogę potwierdzić to, co mówił pan 

Mikołaj, że przy tej wersji przebiegu ścieżki, kiedy, bo poprzednia wersja jakby wchodziła w 

Rezerwat Szafera, tak, wchodziła na teren Lasów Państwowych. Ta wersja ma iść w pasie 

drogowym i całkowicie się tam mieścić. I nie ma lepszego rozwiązania, ani formalnoprawnego, 

ani dla ochrony przyrody, dla przebiegu tej ścieżki, ani ekonomicznego nawet, ani dla 

bezpieczeństwa ludzi, ani dla sensu ruchu turystycznego, bo przy drodze wojewódzkiej są 

położone atrakcje, do których najczęściej rowerzyści zajeżdżają, choćby Rezerwat Pokazowy 

Żubrów. Więc to już moja zupełnie prywatna opinia, ale uważam, że jeżeli ktoś teraz ten 

przebieg, który mieści się w pasie drogowym, który ma być wykonany właśnie z jak 

najmniejszą ingerencją w przyrodę, z jak najmniejszą wycinką drzew, będzie negował, to 

uprawia najzwyklejszy sabotaż i po prostu nie chce, żeby w ogóle ta ścieżka powstała. A ja 

uważam i cały czas jestem optymistą, że są ogromne szanse, żeby ona w najbliższych może nie 

miesiącach, ale latach powstała, bo jest co do tego dobra wola. No, ja przypomnę tylko, że w 

tym zespole, w tym zespole powołanym przez Marszałka byli przedstawiciele Lasów 

Państwowych, tak byli przedstawiciele Parku Narodowego, było 2 przedstawicieli samorządu, 

czyli akurat tak się złożyło, że ja i pani wójt Hajnówki, no wiadomo NGO lubią czołgać 

samorządowców, że się nie znają, i tak dalej, ale byli też przedstawiciele Instytutu Biologii 

Ssaków Polskiej Akademii Nauk, Pani profesor Jędrzejewska, profesor Kowalczyk czy doktor 

Borowik i naprawdę trudno im zarzucić, że oni nie chcą, oprócz tego, że wybudować ścieżki, 

to też dbać o Puszczę Białowieską. Więc jakby uważam, że, uważam, że te wieści, które, które 

tu spływają, no, to są dobre, ale no, można się spodziewać, myślę też ze strony niektórych 
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organizacji pozarządowych właśnie rzucania kłód pod nogi, ale myślę, że powinniśmy być 

optymistami. Dziękuję bardzo.  

Radny Roman Ostapczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, ja chciałbym 

jeszcze o wisience takiej na torcie powiedzieć, o której nie wspomniał Pan dyrektor, a robimy 

jeszcze scalenia na terenie naszego powiatu. I gro dróg jest zrobionych, robionych i mamy 

nadzieję, że nasze wnioski następne będą również zakwalifikowane, więc parafrazując, dzieje 

się, oj dzieje, aż strach pomyśleć dla tych szczególnie niedowiarków, którzy mówili, że nie 

można. A na koniec myślę, że w imieniu całej Rady swoim chce pozdrowić naszego kolegę, 

radnego Krzysztofa Petruka i życzyć szybkiego powrotu do zdrowia i do nas do pracy. 

Dziękuję. 

 Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Tu 

kolega Mateusz wspomniał stowarzyszenie na rzecz istot wszystkich. Od razu mi się źle 

zrobiło. Przecież to wy koleżanki, koledzy z tego stowarzyszenia, jak oglądacie, zblokowaliście 

pozyskanie drewna dla mieszkańców Powiatu Hajnowskiego. Chciałbym i zapraszam 

serdecznie do siebie do pokoju na kawę, żeby porozmawiać naprawdę tak bardzo poważnie o 

sprawach, które są dla nas ważne albo bardzo ważne, bo takie lekceważenie nas jako samorząd, 

ale przede wszystkim mieszkańców, to po prostu nie pasuje i my z tym nie możemy się 

pogodzić. Dlatego chciałbym spotkać się z Państwem i porozmawiać na ten temat. Pan Mikołaj 

mówił o Polskim Ładzie 8 edycji, ale było też pytanie od pana Bogdana odnośnie tej zakładki 

na 2 miliony złotych. To był wniosek, który trzeba było złożyć obligatoryjnie i tutaj zarząd 

postanowił właśnie złożyć wniosek na realizację inwestycji kompleksu sportowego przy 

Zespole Szkół Zawodowych i tak naprawdę jak tutaj koledzy już przede mną mówili, 

nieprzespane noce są wtedy, gdy tych środków jest po prostu mało, natomiast w tej chwili są 

nieprzespane noce, gdzie tych środków jest tak dużo, że ten wkład własny na wkład własny 

środki znaleźć, to kolejna bolączka, i tu będziemy również zwracać się o pewną pomoc do osób, 

które być może tutaj pomogą. A że pomagają, to nie ma wątpliwości. Ja, Panie Bogdanie, 

zbierałem podpisy w zasadzie na wszystkie ugrupowania polityczne, które do mnie się 

zwracały. Ja podpisywałem bez żadnego, ale nawet tak takie nowe, nowa frakcja polityczna 

powstała Polska jest jedna, chyba mało ktoś o tym wie również podpisałem i udzieliłem 

poparcia. Natomiast Szanowni Państwo, kogoś się czasami bardziej lubi, kogoś mniej, tak, tak, 

zawsze w życiu jest. Jak wiem, w jaki sposób mogę się odwdzięczyć za ogromną pomoc w tej 

kadencji osób decyzyjnych, to też to zrobiłem. Jestem przekonany, że te wszystkie marzenia, o 
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których mówił Pan Mikołaj Janowski na początku kadencji, gdy został zatrudniony na 

dyrektora zarządu Dróg Powiatowych, to myślałem, że to będzie wielka utopia. Tu się okazuje, 

że chyba zrealizuje ten plan nie w 100 procentach, co powiedział, ale chyba nawet w 150%, 

także Panie Mikołaju jeszcze raz dziękuję, gratuluję. Również na Pana ugrupowanie zbierałem 

podpisy. Także rodzinę podzielę. Fajnie, że mam trochę osób, podzielę głosami, bo jest trochę 

osób, na które warto głos oddać. Dziękuję bardzo.  

Do punktu 13-go: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

zamknął obrady XXXIX sesji Rady Powiatu. 

 

                   Protokołowała          Przewodniczył 

                      Przewodniczący Rady Powiatu 

                  Violetta Miniuk                                        

              Eugeniusz Saczko 
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